

English

Media and Government Relations

During National Coaches Week we encourage Canadians to put a spotlight on coaches and give this largely volunteer part of Canadian sport a thanks. Communities across Canada also have an important role to play in bringing attention to the importance of celebrating coaches in Canada to the media, and local governments.

We've prepared some templates to support communities across Canada in engaging their local mayor's offices, and media in the recognition campaign.

Mayoral Proclamation

A proclamation is an opportunity to make a public announcement and to create community awareness about National Coaches Week while celebrating the tremendous positive impact coaches have on athletes and communities.

Here are some steps you can follow to have National Coaches Week proclaimed in your community:

1. Contact your mayor's office or local councilor to request a proclamation. You can make initial contact in writing by customizing the Letter to your Mayor and Proclamation templates below
2. Remember, city officials are incredibly busy. Your request will likely need to compete for attention with dozens of others. You'll need to be both persistent and helpful to be successful. If you do not hear back from your mayor's office or local councilor within a day or two, follow up with a phone call ensuring that they received your request and offer additional resources or information.
3. Make an appointment to meet with your mayor or councilor for the signing of the proclamation. If you can, arrange to have a photo taken of them signing the proclamation.
4. If you're successful, let us know about it on Facebook and Twitter using #CoachesWeek and #ThanksCoach! The proclamations are a key part of getting the word out about coach appreciation across Canada.

Letter to your Mayor

[Date]

Dear [Name],

On behalf of [Your Organization/Community], I am writing to you today to request that you issue an official public proclamation recognizing National Coaches Week from September 15th to 21st, 2025 in our community.

National Coaches Week will put a spotlight on coaches and give this, largely volunteer, integral part of Canadian sport a thanks. National Coaches Week encourages Canadians to say thanks and to celebrate the tremendous positive impact coaches have on athletes and communities.

I am requesting that National Coaches Week be publicly proclaimed in [Your Town/City/Community] in order to say thanks to coaches in Canada.

More information on National Coaches Week is available at www.coach.ca/nationalcoachesweek, and our Organizing Committee is happy to provide your office with suggested text for the proclamation. I look forward to following up with your office in the next few days.

[Name], thank you in advance for your consideration and support for Canadian coaches.

Sincerely,

[Name]

[Contact Information]

Proclamation Template

WHEREAS: From September 15th to 21st, 2025, communities across Canada will join together to recognize National Coaches Week; and

WHEREAS: The goal of the week is to celebrate the tremendous positive impact coaches have on athletes and their communities; and

WHEREAS: During the week, thousands of coaches will be receive a #ThanksCoach message and be invited to participate is various celebratory events including free online clinics and virtual workshops; and

WHEREAS: Coaches will received the recognition they deserve for the time they devote to ensuring Canadians live active healthy lifestyles; and

THEREFORE, I, (MAYOR's NAME), Mayor of (INSERT YOUR CITY OR TOWN'S NAME), do hereby proclaim September 15th to 21st, 2025 as "Coaches Week" in (INSERT YOUR CITY OR TOWN'S NAME) and urge all civic, social and fraternal organizations and business establishments to give this campaign the greatest possible support.

Français

Relations avec les médias et les gouvernements

Pendant la Semaine nationale des entraîneurs, nous invitons les Canadiens à mettre en valeur et à remercier les entraîneurs, dont la plupart sont bénévoles. Les municipalités de partout au pays doivent elles aussi sensibiliser leur administration et les médias à l'importance de rendre hommage à nos entraîneurs.

Nous avons rédigé quelques modèles pour aider ces communautés à demander à leur mairie et aux médias de participer à la campagne de reconnaissance.

Proclamation du maire

Une proclamation est une annonce publique qui permet de faire connaître la Semaine nationale des entraîneurs dans votre municipalité pour célébrer l'influence positive qu'ont les entraîneurs sur les athlètes et les communautés.

Voici quelques étapes que vous pouvez suivre pour obtenir une proclamation de la Semaine nationale des entraîneurs :

1. Communiquez avec le bureau de votre maire ou avec un conseiller municipal pour demander la proclamation. Le premier contact peut se faire par écrit, à l'aide des modèles de lettre à votre maire et de proclamation ci-dessous.
2. N'oubliez pas que les représentants municipaux sont des gens très occupés. Votre demande sera l'une des dizaines qu'ils reçoivent quotidiennement. Pour réussir, vous devrez faire preuve de persistance et de prévenance. Si vous n'obtenez pas de nouvelles du bureau de votre maire ou d'un conseiller municipal le lendemain ou le surlendemain, faites un suivi par téléphone pour vous assurer que votre demande a bien été reçue et offrez de l'aide ou des renseignements supplémentaires.
3. Prenez rendez-vous avec le maire ou le conseiller pour la signature de la proclamation. Si possible, prenez les dispositions nécessaires pour qu'une photo soit prise lors de la signature.
4. Faites-nous part de la signature de la proclamation sur Facebook et Twitter en utilisant les mots-clés #SemaineDesEntraîneurs et #MerciCoach! La proclamation est un excellent moyen de mettre la population au courant de l'hommage qui sera rendu aux entraîneurs.

Lettre à votre maire

[Date]

Madame la mairesse/Monsieur le maire,

Je vous écris aujourd'hui au nom de [votre organisme/municipalité] pour vous demander de proclamer une Semaine nationale des entraîneurs, qui se déroulera du 15 au 21 septembre 2025.

La Semaine nationale des entraîneurs a pour objectif de braquer les projecteurs sur les entraîneurs et entraîneuses et de dire « Merci! » à ces personnes qui font partie intégrante du sport canadien, dont la plupart sont des bénévoles. Les Canadiens sont invités à remercier les entraîneurs et à célébrer l'influence extraordinairement positive qu'ils ont sur les athlètes et les communautés.

Je demande que soit proclamée la Semaine nationale des entraîneurs à [votre municipalité] afin de dire merci aux entraîneurs du Canada.

Pour en savoir plus sur la Semaine nationale des entraîneurs, rendez-vous au coach.ca/semainenationaledesentraîneurs. Notre comité organisateur sera heureux de vous fournir le texte proposé pour la proclamation. Je communiquerai avec votre bureau dans les prochains jours pour faire un suivi.

Madame la mairesse/Monsieur le maire, merci à l'avance de l'attention portée à ma demande et de votre soutien des entraîneurs du Canada.

Cordialement,

[Nom]

[Coordonnées]

Modèle de proclamation

ATTENDU QUE Du 15 au 21 septembre 2025, des communautés partout au Canada célébreront la Semaine nationale des entraîneurs;

ATTENDU QUE cet événement vise à souligner l'influence extraordinairement positive qu'ont les entraîneurs sur les athlètes et les communautés;

ATTENDU QUE Pendant cette semaine, des milliers d'entraîneurs recevront un message #MerciCoach et seront invités à participer à de nombreuses activités, notamment des cliniques en ligne et des ateliers virtuels gratuits;

ATTENDU QUE les entraîneurs recevront la reconnaissance qu'ils méritent pour le travail qu'ils font pour aider les Canadiens et Canadiennes à être actifs et en santé;

IL EST RÉSOLU QUE je, [nom du maire], maire/maireesse de [nom de la municipalité] proclame par la présente la semaine du 15 au 21 septembre 2025 comme étant la Semaine des entraîneurs à [nom de la municipalité] et exhorte tous les organismes civiques, sociaux et d'aide mutuelle ainsi que les entreprises à appuyer le plus possible cette campagne.